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Yhteistyösopimus Finest Future Oy:n kanssa

PPALLTK § 8

Selostus: Finest Future on organisaatio, jonka taustalla vaikuttaa muun
muassa Roviosta tuttu Peter Vesterbacka. Organisaatio pyrkii
kehittämään ja edistämään suomalaista yrittäjyyttä, koulutusta ja
ympäristön hyvinvointia. Suuressa mittakaavassa heidän
tavoitteensa ulottuvat myös globaalille tasolle ympäristön suojelussa
ja suomalaisen koulutusosaamisen hyödyntämisessä niin
yrittäjyydessä kuin koulutusviennissä. Yhtenä tavoitteena Finest
Futurella on ulkomaalaisten korkeakouluopiskelijoiden lisääminen
Suomessa. Heidän tavoitteenaan on, että suomalaisia lukioita
voitaisiin käyttää väylänä myös suomalaisiin korkeakouluopintoihin.
Ulkomaalaiset, jotka käyvät suomalaisen lukion ja korkeakoulun ovat
hyvässä asemassa tänne asumaan jäämisessä ja esimerkiksi
yritystoiminnan aloittamisessa. Sen sijaan, että me viemme
suomalaisia opettajia ulkomaille, voimme yrittää tuoda ulkomaalaisia
opiskelijoita Suomeen.

 Finest Future Oy ja Sulkavan lukio ovat käyneet neuvotteluja
pilottihankkeesta, joka käynnistyy syksyllä 2021. Pilottihankkeessa
Suomeen tuodaan opiskelijoita Vietnamista ja Uzbekistanista.
Opiskelijat ovat aloittaneet suomenkielen opinnot tammikuussa 2021
ja he saavuttavat ennen Suomeen saapumista A2-tasoisen
kielitason.  Pilottivaiheessa Suomeen tulevista opiskelijoista
Sulkavalle olisi tulossa 2-10 uzbekistanilaista opiskelijaa. Koko
projektin tavoitteena on kasvattaa ulkomaalaisten opiskelijoiden
määrä seuraavan viiden vuoden aikana reilusti. 

 Sulkavan kunnan osalta hanketta viedään eteenpäin myönteisen
peruspalvelulautakunnan ja kunnanhallituksen periaatepäätöksen
jälkeen niin, että alustava sopimus opiskelijoiden ottamisesta
allekirjoitettaisiin tammikuun lopussa.

 Rahoitus ulkomaalaisten opiskelijoiden kouluttamiseen ollaan
alustavien tietojen mukaan saamassa Opetushallituksesta. Sulkavan
kunnan kustannukseksi opiskelijoiden osalta jää 1000€
käsittelymaksu/opiskelija/vuosi. Yhden opiskelijan kuntaan tuoma
lukion valtionosuus on 12 394€ vuonna 2021.

 Lukion vs.rehtori ja sivistystoimen johtoryhmä toivoo
peruspalvelulautakunnalta ja kunnanhallitukselta myötämielistä
suhtautumista tähän hankkeeseen.



Opiskelijat asettuisivat asumaan ensimmäiseksi opiskeluvuodeksi
ensisijaisesti isäntäperheisiin tai kunnan tarjoamiin edullisiin (max
250€/opiskelija/kk) vuokra-asuntoihin, myös yhteisasuminen eli
ns.kimppakämppä on mahdollinen. Finest Future kouluttaa
opiskelijat lähtömaassa suomenkielentaitoisiksi, haastattelee ja
valitsee sopivat opiskelijat projektiin, hoitaa opiskelijoiden
maahantuloprosessin, järjestää opiskelijoille orientaatio- ja kielileirin
heinäkuussa 2021 ja järjestää tukitoimintoja integroitumisen
takaamiseksi. Sulkavan lukio ja kunta sitoutuu myöntämään
opiskelupaikan kustannuksitta koko lukiokoulutuksen ajaksi, tarjoaa
yhden ilmaisen aterian koulupäivän aikana ja järjestää majoituksen
isäntäperheisiin tai vuokrakotiin. Isäntäperhe sitoutuu ottamaan
opiskelijan luokseen vuodeksi, tarjoaa opiskelijalle kodin ja ruuan.
Isäntäperheelle tämä on mahdollisuus ja kokemus, tästä ei saa
rahallista korvausta, kuten ei esimerkiksi vaihto-oppilas
-opiskelijoistakaan.

 Uzbekistanilaisten opiskelijoiden kotouttamiseen liittyvät haasteet
tulee ottaa huomioon. Kotouttaminen pitää suunnitella alueellisen
kotouttamisohjelman pohjalta ja yhdessä eri vapaa-ajan toimijoiden
kanssa. Yhteistyötä lukion, kunnan, eri palveluntuottajien ja
isäntäperheiden kanssa tulee tehdä tiiviisti. Myös yhteistyö
korkeakoulujen kanssa on tärkeä osa opiskelijoiden tulevaisuutta
Suomessa.

 Opiskelijoiden saaminen lukioon on tärkeää Sulkavan lukiolle ja
kunnalle. Nykyinen yhdeksäsluokka on sen verran pieni, että
tarvitsemme ehdottomasti opiskelijoita myös naapurikunnista tai
kauempaa. Uudet opiskelijat mahdollistavat sen, että lukio on
edelleen tulevina vuosikymmeninä elinvoimainen osa
opetustarjontaa Sulkavan kunnassa.

Päätösehdotus:
 Peruspalvelulautakunta hyväksyy Sulkavan lukion ja Finest Future

Oy:n välisen sopimuksen sillä ehdolla, että valtion rahoitus
hankkeelle varmistuu. Peruspalvelulautakunta lähettää asian
edelleen Sulkavan kunnanhallituksen hyväksyttäväksi.

Asian käsittely:
 Veikko Virtanen esitti, että että peruspalvelulautakunta ei hyväksy

Sulkavan Lukion ja Finest Future Oy:n välistä sopimusta. Esitystä
Virtanen perusteli seuraavasti:

"Hanke on ylipäätään vastenmielinen, mutta erityisesti seuraavista
syistä:

 1. Minun käy ennen kaikkea sääliksi alaikäisiä lapsia, jotka yksityisen



yrityksen rahastushimon vuoksi houkutellaan pois vanhempien,
kodin ja oman kulttuurin yhteydestä. Sulkavan Lukion olemassa oloa
on aikoinaan perusteltu myös mm sillä, että oppilaat ovat liian nuoria
siirtymään omasta kodistaan niinkin kauas kuin vaikkapa
Savonlinnaan. Toki ammatillisen koulutuksen valitsijoilla ei tätä
vaihtoehtoa ole ollut.

 2. Alaikäisistä lapsista huolehtiminen ei ole mikään yksinkertainen
juttu, kun käytännössä yhteiskunta on ainoa vastuunkantaja. Onko
Sulkavan kunta valmis ja valmistautunut tällaisen vastuun
kantamiseen? Tämä vastuunkantaminen merkitsee välttämättä myös
ennakkoon arvaamattomia  kustannuksia.

 3. Sopimuksessa ainut riskiä ottava taho on Sulkavan kunta ja
mahdollisesti sen välityksellä myös Suomen valtio. Tällaiseen
riskinottoon ei mielestäni pidä vastuullisen päättäjän suostua.

 4. Asiassa on myös juridinen ongelma. Lukiolain 20 §:n mukaan
opiskelijaksi ottamisesta oppilaitokseen päättää koulutuksen
järjestäjä. Sulkavan hallintosäännössä päätöksen teko on delegoitu
rehtorille. Sopimuksen myötä valinnan ja päätöksen tekee
ulkopuolinen taho, rahastava yritys. Miten voidaan taata, että
lukiolain 21 §:n opiskelijaksi ottamisen edellytykset ja 22 §:n
opiskelijaksi ottamisen perusteet täyttyvät lain mukaisesti?

 Julkisuudessa esillä olleista muista hankkeeseen värvätyistä
kunnista Virolahti ei hyväksynyt sopimusta ja Mänttä-Vilppula on
ottanut jatkoajan lisäselvityksille maaliskuulle asti.

 Kannattaisiko harkita (jos ylimääräistä rahaa on) ”ostaa” ihan
kotimaisia opiskelijoita, jolloin kotoutuminen olisi jo pääosin
kunnossa (Sulkava-lisää lukuun ottamatta).  1000e/lukuvuosi kelpaisi
varmaan suomalaisillekin, eikä siihen tarvita rahastavaa välikättä!"

 Puheenjohtaja totesi, että Virtasen tekemä esitys raukesi
kannattamattomana.

Päätös:
 Päätösehdotus hyväksyttiin.

 Veikko Virtanen jätti päätöksestä eriävän mielipiteen (perusteluna
Virtasen tekemä esitys).

 Merkittiin, että yhtenäiskoulun ja lukion rehtori (vs.) Marttiina Sihvola
oli paikalla kutsuttuna 18.15-18.33 ja poistui ennen päätöksen tekoa.

  ____________
KHALL § 36



Selostus: Kunnanjohtajan päätösehdotus:
 Päätösehdotus kokouksessa.

Päätös:

Asia palautetaan valmisteluun lisäselvityksiä varten.

Kokouksessa pidettiin tauko klo 14.44 - 14.53 ennen tämän pykälän
käsittelyn alkua.

 Yhtenäiskoulun ja lukion rehtori (vs.) Marttiina Sihvola esitteli asiaa
kokouksessa klo 14.54 - 15.30.

 _______________________

KHALL § 47

Selostus: Kunnanhallitus on osallistunut kansainväliset opiskelijat Suomen lu-
kiois sa webinaariin 19.2.2021.

Kunnanjohtajan päätösehdotus:
 Päätösehdotus tehdään kokouksessa.

 Sulkavan kunta ei tässä vaiheessa tee yhteistyösopimusta Finest
Futuren kanssa.

Kunnanjohtajan muutettu päätösehdotus:

 Asia palautetaan valmisteluun perusteellista lisäselvitystä varten.

Päätös:
 Kunnanhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

  __________


